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Opening en vaststelling agenda  

Alle leden zijn aanwezig. Tevens zijn de algemeen secretaris en drie medewerkers 

van het NCad aanwezig.  

Bij agendapunt  W.v.t.t.k. zullen afspraken worden gemaakt over de deelname 

aan en het geven van presentaties op het 21ste European Congress on alternatives 

to animal testing in Linz georganiseerd door EUSAAT. 

 

 

Mededelingen  

De voorzitter feliciteert Jan-Bas met zijn benoeming per 1 oktober als directeur 

van de Biological Research Facility bij het Francis Crick Instituut gecombineerd 

met een Honorary Professorship bij de Faculty of Life Sciences van University 

College London (UCL) in Londen. Hij behoudt zijn aanstelling als Hoogleraar 

Proefdierwetenschappen bij het LUMC.  

De voorzitter heet Ferry Braunstahl, de nieuwe algemeen secretaris van harte 

welkom bij zijn eerste NCad vergadering. Ferry geeft een korte introductie over 

zichzelf en zijn werkervaring.  

 

 

Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 

werkzaamheden binnen het NCad 

 

Coenraad deelt mede te hebben besloten uit de werkgroep over streefbeelden in 

(fundamenteel) hersenonderzoek van de KNAW te stappen. De redenen zijn 

enerzijds het hebben gemist van twee van de drie vergaderingen en anderzijds 

het feit dat de focus op (fundamenteel) hersenonderzoek ligt waar niet de 

expertise van Coenraad ligt. 

Coenraad zal in september de keynote spreker zijn van een bijeenkomst 

georganiseerd door de WHO voor nationale controle autoriteiten. Daarbij zullen 

tevens derdewereldlanden aanwezig zijn. 

 

Herman geeft aan een zeer prettig gesprek te hebben gehad met de voorzitter 

van de werkgroep over streefbeelden in hersenonderzoek van de KNAW, prof. 

Wiebe Bijker en Marije aan den Toorn. Er wordt in de werkgroep op een zeer 

vooruitstrevende wijze gewerkt aan het opstellen van streefbeelden binnen het 

(fundamentele) hersenonderzoek. 
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Pieter deelt mede in het kader van de toekomst van het onderzoek met niet-

humane primaten te zijn benaderd door het ministerie OC&W. Tevens heeft hij 

een gesprek gehad met Tweede Kamerlid van de VVD Arne Weverling. 

 

Jan-Bas deelt mede een gesprek te hebben gehad inzake het vernieuwingsnetwerk 

binnen TPI (Transitie Proefdiervrije Innovatie) ‘Wie betaalt bepaalt’. 

Tevens geeft hij aan te zijn gevraagd voor een ambassadeurschap bij SYRCLE. Dit 

heeft hij, gezien eventuele belangenverstrengelingen als lid van het NCad, 

afgewezen. 

 

Wim deelt mede dat naar aanleiding van het VAO (twee minuten debat1), met 

betrekking tot de preregistratie van dierproeven, op initiatief van de universiteit 

Utrecht een aantal experts dat onderwerp verder vorm gaan geven. 

 

Henriëtte geeft aan samen met Coenraad in de begeleidingscommissie van een 

promotieonderzoek te zitten waar nader wordt ingegaan op de geschiedenis van 

het proefdieronderzoek. 

 

In het verlengde van een debat bij de UvA over proefdiergebruik is Henriëtte 

gevraagd door een journalist van Science Guide voor een interview. Zij zal eerst 

nadere informatie hieromtrent over opvragen en komt erop terug in een volgende 

NCad vergadering. 

 

Reineke geeft aan een gesprek te hebben gehad met de EU-commissaris Karmenu 

Vella van DG Environment, Maritime Affairs and Fisheries. Daarbij kwam tevens 

TPI aan de orde. De EU-commissaris was zeer geïnteresseerd in deze 

ontwikkelingen. De voorzitter zal dit in het eerstvolgende Kerngroep aan de orde 

stellen. 

 

Een medewerker van het NCad geeft aan ook te zijn gevraagd voor een 

ambassadeurschap bij SYRCLE. Dit heeft zij, gezien eventuele 

belangenverstrengelingen vanuit haar werkzaamheden voor het NCad, afgewezen. 

 

Ferry attendeert op een vacature die is ontstaan bij de CCD en vraagt voor 

verspreiding daarvan binnen de netwerken van de NCad leden.  

 

De voortgang van het TPI initiatief 

De voorzitter leidt het onderwerp in en geeft aan hoe de huidige minister de 

ontwikkelingen die de voormalige staatssecretaris van het transitieadvies ter hand 

nam verder vorm heeft gegeven. In de discussie brengen NCad leden 

verschillende punten naar voren die de voortvarendheid van het proces rondom 

TPI zouden kunne helpen.  

Daarbij is het van belang dat het niet gaat over het veld, maar met het veld om 

ook draagvlak te creëren.  

 

                                                

 
1 Tweede Kamerleden kunnen vragen het verslag van een algemeen overleg (VAO) op de plenaire agenda van de 

Tweede Kamer te laten plaatsen, onder voorwaarde dat er een of meer moties i worden ingediend 
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Het zou wellicht nuttig zijn om elk kwartaal de minister van een 

voortgangsrapportage te voorzien, die zich niet beperkt tot TPI. Ook een 

communicatielijn richting politici en maatschappij is van belang zodat het 

speelveld omtrent het gebruik van dierproeven en TPI door de betreffende partijen 

in de juiste context kan worden geplaatst. 

Afgesproken wordt om voorafgaand aan het aankomende gesprek met de minister 

een concept-voortgangsrapportage op te stellen met daarin een evaluatie van TPI 

voorzien van knelpunten en kansen. 

 

Akkoord CoP Synthesis of Evidence 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting over de stand van zaken. Een 

aantal discussiepunten wordt aan het NCad voorgelegd. De twee cases in het 

advies die als voorbeeld dienen, zouden scherper moeten worden verwoord. Het 

verschil tussen een narrative en een systematic review is nog niet helder genoeg. 

Aan SYRCLE zal gevraagd worden of zij een sprekend voorbeeld van een 

systematic review willen bijdragen terwijl de twee verantwoordelijke NCad leden 

iemand vanuit het veld vragen een duidelijk voorbeeld van een narrative review te 

schrijven.  

De leden geven nog enkele tekstuele wijzigingen aan de betreffende medewerker 

van het NCad door. In parallel wordt de CoP aan het veld voorgelegd om op 

bruikbaarheid te verifiëren. Naast de CCD zal de CoP worden voorgelegd aan het 

Gebruikersplatform van de CCD en de wetenschappelijke toetsingscommissie van 

het RIVM. Dit zal middels een schriftelijke vragenronde gebeuren. 

Het internationale artikel dat enige tijd geleden in conceptvorm is voorgelegd aan 

het NCad, heeft te weinig draagvlak om het vanuit het NCad verder vorm te 

geven. Deze boodschap zal de verantwoordelijke medewerker van het NCad 

doorgeven aan de leden van de internationale werkgroep. Zij zullen bedankt 

worden voor hun inzet en inbreng. Mocht de intentie bestaan vanuit een van de 

betrokkenen om het onderwerp verder op te pakken zal het NCad haar 

medewerking daaraan verlenen.  

 

Vervolg structuur en rollen NC’s 

De voorliggende notities worden bediscussieerd.  

De doelstelling is om de samenwerking met de verschillende NC’s te verbeteren. 

Het helpt daarbij om te weten hoe de verschillende NC’s zijn georganiseerd, wat 

hun verantwoordelijkheden zijn, hoe zij hun onafhankelijkheid geborgd hebben en 

aan wie zij verantwoording afleggen. Door middel van een vragenlijst zullen de 

bovengenoemde elementen geïnventariseerd worden. 

De verantwoordelijke medewerker van het NCad neemt nog met het NC van 

Zweden contact op over een volgend overleg met de NC’s zoals afgesproken 

tijdens de bijeenkomst in Brussel op 12 april 2018. 

 

Startnotitie Vissen als proefdieren 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting bij de voorliggende 

startnotitie. De voorliggende startnotitie is wederom gericht op de zebravis en niet 

op alle vissen. De redenen daarvoor zijn ook in een vorige vergadering aan de 

orde gekomen.  

Er wordt erg veel onderzoek gedaan bij vissen, zijnde geen zebravis. Het NCad wil 

eerst helderheid welke vissoorten dat betreft en welke dierproeven daar met welk 

doel en voor welke onderzoeksinstelling mee worden gedaan. De 

verantwoordelijke NCad medewerker zal dat nagaan. 
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Het advies dient te beginnen met een algemene paragraaf waarin de diversiteit 

van de problematiek inzake het welzijn van vissen wordt belicht om vervolgens te 

gaan specificeren richting zebravis. Aangezien FELASA al een aantal werkgroepen 

op het gebied van de zebravis heeft gestart, zal de verantwoordelijke medewerker 

van het NCad eerst navraag doen of het welzijnsaspect en de vijf genoemde 

punten uit de startnotitie daar geborgd worden. 

De startnotitie wordt op grond van de discussie aangevuld en komt in de volgende 

vergadering terug. 

 

Presentatie invulling jaarverslag 2018 en stakeholdersdialoog  

Een medewerker van het NCad geeft een presentatie op welke wijze invulling kan 

worden gegeven aan het jaarverslag 2018. Daarbij komen verschillende aspecten 

aan de orde zoals het belang van stakeholdersdialogen en het benoemen van 

waarden, welke vervolgens in een materialiteitsmatrix gevisualiseerd kunnen 

worden. Ook de rol die het NCad wil innemen ten opzichte van de verschillende 

stakeholders en de daarbij passende communicatie passeren de revue.  

Het jaarverslag wordt geen doel op zich maar onderdeel van de 

stakeholdersdialoog. De in de presentatie genoemde stakeholders zijn door het 

NCad verder aangevuld, waarna zij akkoord gaven voor de gepresenteerde 

werkwijze.  

De medewerkers van het NCad zullen voor de volgende vergadering  

de reflectiebijeenkomst, die is genoemd in het jaarplan 2018 verder concretiseren. 

 

Terugkoppeling Algemeen overleg 7 juni en VAO van 28 juni 

Er wordt een korte terugkoppeling gegeven door een medewerker van het NCad 

die bij het AO aanwezig is geweest. De kennis van de politici wordt door een 

aantal NCad leden bestempeld als onvoldoende, waardoor de discussie erg 

oppervlakkig blijft. De aangenomen motie inzake de huisvestingsplaats van de 

niet-humane primaten zal door het ministerie van OC&W worden opgepakt. De 

andere moties worden door het ministerie van LNV afgehandeld. 

 

 

Actielijst 

n.a.v  

 

Kennis Delen met IvD’s: 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een terugkoppeling van het overleg dat op 

20 april heeft plaatsgevonden met het IvD-Platform. Inmiddels is een prettige, 

nauwe samenwerking tot stand gekomen tussen NCad en IvD-Platform. Er zijn 

afspraken gemaakt over het in samenwerking organiseren van een bijeenkomst 

voor IvD’s over de solitaire huisvesting van mannelijke muizen en de bijdrage van 

het NCad aan de IvD-dag in november. Ook is informatie uitgewisseld over 

actuele en lopende zaken. 

Zij reflecteert bovendien op het vroegtijdige afscheid van Harry Blom, voorzitter 

van het IvD-Platform, bij wiens uitvaart zij aanwezig is geweest. Dit is een groot 

verlies. 

Volgende week vindt een volgend overleg plaats met het IvD-Platform waarbij 

voorgenomen activiteiten nader uitgewerkt zullen gaan worden.  
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Foetaal kalverserum 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een korte samenvatting van de brainstorm 

die heeft plaatsgevonden met de RDA over een eventuele samenwerking op het 

betreffende onderwerp. Bij dat gesprek kwamen de volgende zaken aan de orde: 

omvang en urgentie van het probleem, valt het probleem binnen de scope van de 

RDA, is een advies het juiste middel om verbetering te bereiken en welk 

handelingsperspectief hebben de verschillende belanghebbenden. 

Er komt vooralsnog geen gezamenlijk adviestraject, wel blijven de beide partijen 

met elkaar in overleg om meer zicht te krijgen op de problematiek omtrent foetaal 

kalverserum en de omvang daarvan. Het NCad zal, in samenwerking met 3V-

Centrum-ULS en Eurogroup for Animal Welfare de komende weken nader 

onderzoek verrichten naar de feiten over de winning, handel en gebruik van 

foetaal kalverserum. 

Samen met de RDA zal het NCad een bijeenkomst organiseren met betrokken 

partijen om mogelijke oplossingsrichtingen te bespreken.  

 

 

Cumulatief Ongerief 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting. Zodra een eerste 

probleemverkenning is afgerond zal de vraagstelling nogmaals kritisch worden 

bekeken. Casuïstiek is belangrijk en er is vanuit het veld behoefte aan uitbreiding 

daarvan.  

De discussie is wellicht vervuild door wat al dan niet wordt geregistreerd bij de 

inschatting van het ongerief. De totstandkoming van de ongeriefscore is nu niet 

helder. Het voorstel is om een werkgroep op te richten vanuit de IvD’s waar het 

NCad haar medewerking aan verleent. Er wordt nog niet besloten wat voor soort 

advies het NCad zal opstellen en aan wie het gericht wordt. 

 

 

W.v.v.t.k. 

EUSAAT-congres Linz: besloten wordt wie naar het congres gaat en bij het 

congres een presentatie houdt. Het is echter nog niet bekend welke ingezonden 

abstracts door de organisatie worden gehonoreerd met een orale- of 

posterpresentatie.   

 

Voor het opstellen van een streefbeeld inzake immunologie heeft het betreffend 

NCad lid een voorstel gedaan voor een contactpersoon. De medewerkers van het 

NCad zullen dit verder oppakken. 

 

Een medewerker van het NCad vraagt aandacht voor de in het COGEM rapport 

aangegeven problematiek omtrent genetische modificatie bij hogere diersoorten. 

Er zal door de medewerkers van het NCad een conceptbrief worden opgesteld 

waarmee aandacht hiervoor bij de minister wordt gevraagd.  


